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▶ Folytatás a 2. oldalon

Mi volt a tavalyi év három legfonto-
sabb eredménye az Ön szemszögéből?
A 2016-os év a település életében talán 
nem volt túl látványos, hiszen nem zaj-
lottak jelentős beruházások. A csatorná-
zásnak a végére értünk és nem indult el 
újabb jelentős beruházás. Már-már meg-
szokottá váltak a folyamatos kisebb-na-
gyobb fejlesztések: a Malom utcai sport-
öltözőt sikerült bővíteni és megújítani 
és új öntözőrendszert építeni a pályán 
összesen 31 millió forintból a Sülysápi 
Gyerekfoci Egyesülettel közösen. A köz-
munkaprogramokban elkészült 1 km 
új gyalogos járda, valamint 1 km új, 
burkolt vízelvezető-árok. Az év végén 
a költségvetési tartalékainkból 30 millió 
forintot fordítottunk az Iskola utca ed-
dig burkolatlan szakaszának aszfalto-
zására és a Vasút utcában egy új, szé-

les járda építésére. Még tavasszal kapott 
új burkolatot a vasútállomási üzletsor 
előtti terület. Ezek ugyan nem kiemel-
kedő projektek, mégis nagyon fontosak 
a város életében, és összeadva ezek össz-
értéke is eléri a 60-70 millió forintot. 

Több területen azonban igazán jelentős 
projektek előkészítése zajlott a háttérben.

Két fontos épület felújítására sikerült pá-
lyázati forrást biztosítani: a Losonczi ut-
cai orvosi rendelő és a Városi Konyha 
felújítására nyertünk 30, illetve 40 mil-
lió Ft-ot. Ezeknek a beruházásoknak a 
megvalósítása áthúzódik a 2017-es évre.

Sok-sok egyeztetés, tárgyalás eredmé-
nyeképpen megterveztük és megpá-
lyáztuk egy új, városi sportcsarnok fel-

Minden eddiginél nagyobb 
fejlesztések jöhetnek Sülysápon

Minden eddiginél több pénzt fordítanak idén útépítésre, több pályá-
zat elbírálása a küszöbön áll, a megkezdett projektek befejeződhetnek. 
Horinka László polgármesterrel beszélgettünk a 2017-es év terveiről, 
feladatairól és a város folyamatos fejlődéséről.

Távozik a TÁVÜSZ 
vezetője

2017. február 28-ai hatállyal tá-
vozik Füles József, a TÁVÜSZ Kft. 
ügyvezetője.

A most távozó cégvezető a sülysápi vá-
rosgazdálkodási cégnél 2013 júliusá-
tól töltötte be az ügyvezetői posztot. 
Horinka László polgármester az utóbbi 
időben több alkalommal fejezte ki elége-
detlenségét a városüzemeltetési feladat-
ellátással kapcsolatban, ez is hozzájárult 
a váltáshoz.

Sülysáp Város Képviselő-testülete pá-
lyázatot írt ki az ügyvezetői poszt be-
töltésére. Polgármester úr az átmeneti 
időszakra Balogh Leventét bízta meg a 
cég vezetésével, aki korábban már volt 
az akkori sülysápi vízmű- és a település-
üzemeltető cég vezetője.

Az ügyvezetői álláshirdetés és pályázat a 
www.sulysap.hu oldalon tekinthető meg.

KN

Hulladékszállítási 
információk

Hamarosan lezárul a hulladékszállítá-
si közbeszerzési eljárás, amiben végle-
ges szolgáltatót bízhat meg a város ve-
zetése.

A közbeszerzési eljárásra egyetlen cég, 
az ÖKOVÍZ Kft. jelentkezett, így várha-
tóan márciustól ismét a régi szolgáltató 
(de új szolgáltatási tartalommal) veszi át 
a közszolgáltatást.

A lakosoknak ezzel kapcsolatban ügy-
intéznivalójuk nincs, és marad a szer-
dai szállítási nap is.
A szelektív hulladékszállítás követke-
ző időpontjai: február 10. (péntek) és 
március 10. (péntek).

Katus Norbert
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építését. Már a tervezés szakaszában is kompromisszumokat 
kellett kötni, hiszen ezt a létesítményt jelenleg szinte kizáró-
lag ún. TAO (társasági adó) forrásokra tudjuk alapozni, így 
a Sülysápi Sport Egyesülettel közösen tudtunk pályázni egy 
olyan létesítményre, ami alapvetően a TAO-ból finanszírozha-
tó teremsportág, a kézilabda igényeit lesz hivatott kielégíteni. 
A tárgyalások, egyeztetések során pedig igyekeztünk a lehető-
ségek határain belül egy multifunkcionális csarnokot kialakí-
tani. Ez alatt azt értem, hogy a kézilabda mellett helyet kaphat 
majd a csarnokban a teremlabdarúgás (Futsal), a röplabda és 
számos egyéb sportág is, de alkalmas lesz a csarnok az iskolai 
testnevelésórák lebonyolítására is, továbbá a város kulturális 
rendezvényeinek egy részét is képes lesz befogadni, így kon-
certek, bálok, kiállítások is szervezhetők majd az új helyszínen.

Szintén fontos előkészítő munka volt a város közúthálózatá-
nak és csapadékvíz-elvezető rendszerének megterveztetése. 
Erre azért volt szükség, hogy az esetlegesen megjelenő ilyen 
irányú pályázatokra felkészültek legyünk, és ne a pályázat 
megjelenése után kapkodjunk tervező után, hanem csak elő 
kelljen venni azt a tervet, amelyet be kell nyújtani az adott pá-
lyázat mellékleteként. Azért költöttünk csak a tervezésre kö-
zel 25 millió forintot, hogy gyorsan tudjunk reagálni, és a 
majdani útépítések átgondoltan és megfelelő műszaki tarta-
lommal valósuljanak meg.

2016 végén volt épp tíz éve, hogy polgármesternek választot-
ták a sülysápiak. Hogyan ítéli meg az elmúlt évtized ered-
ményeit?
Két évvel ezelőtt harmadszor választottak meg a sülysá-
pi választópolgárok polgármesternek. Ez nagy megtisztel-
tetés számomra. Köszönöm mindazok bizalmát, akik-
nek a jóvoltából Sülysápért dolgozhatok immár 10 éve. 
Vannak, akik a 2013-ban elnyert városi címet gúnyolódva 
szokták felemlegetni. Mintha bárki is mondta volna közü-
lünk, hogy Sülysápon már kolbászból van a kerítés… Csak 
körbe kell nézni, milyen volt a pangó, lelakott és fejlődésében 
a szocializmusban rekedt Sülysáp 2006-ban, és milyen most. 
Legyünk reálisak: bőven van még tennivaló. A környező te-
lepülésekhez képest erőn felül dolgozunk azon, hogy a régió 
egyik legélhetőbb kisvárosa legyen Sülysáp.

A mögöttem álló képviselő-testület egységes, hatékony. A 
2014-ben ellenem indult, végül képviselőként bejutott ellenzé-
ki képviselő szavazatai is a legtöbb esetben támogatják a mun-
kámat. Talán ez is jelzi, hogy jó úton járunk, és az együttmű-
ködés visz csak előre.

Tíz év egy ember életében hosszú időnek számít. Úgy érzem, 
hogy bőven vannak szemmel látható eredményei az elmúlt 
évek munkájának, de természetesen vannak még megvaló-
sításra váró álmok, elképzelések, feladatok. Azon vagyok, 
hogy az engem eddigiekben támogatók bizalmát megőrizzem, 
a többiekét pedig megszerezzem.

Hogyan alakult a város pénzügyi helyzete?
2006-ban, megválasztásom után néhány héttel eljutott hozzám 
egy vélemény egy olyan embertől, aki nyilván nem bennem 
látta a következő időszak helyi vezetőjét. A vélemény így hang-
zott: „nem adok két évet és csődbe viszi az önkormányzatot”. 
Nos, nemhogy két év alatt, de tíz év alatt sem sikerült csődöt 
előidéznem… Sőt! Olyan biztos alapokon nyugszik Sülysáp 
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gazdálkodása, hogy az egész Tápió-vidéken igen jó helyzetben 
lévő önkormányzatnak számítunk. Az elmúlt tíz évben soha 
nem kellett a számlák befizetését „tologatni”, soha nem kellett 
a bérek kifizetését elhalasztani, vagy más likviditási problé-
mát kezelni. Amire kellett, arra mindig volt pénz.

A Szecsői út mentén kialakításra került Sülysáp első, tíz hek-
táros gazdasági területe. Ezzel kapcsolatban is voltak olyan 
vélemények, hogy „kidobott pénz volt megvásárolni azt a te-
rületet”. Nos, az idő itt is engem igazolt: a kialakított telkek 
több mint fele már gazdára talált, és már azon kell gondol-
kozni, hogy hol legyen a második gazdasági területünk.

A pénzügyeink tehát, köszönöm szépen, rendben vannak! 

Az uniós pályázatok nagy dömpingjéről lehet hallani a hír-
adásokban. Hogyan készül az önkormányzat ezekre a lehe-
tőségekre?
Amit ezzel kapcsolatban újra és újra le kell szögezni: jelen-
leg a Közép-Magyarországi régió települései nagyon nagy 
hátrányt szenvednek az ország egyéb régióihoz képest, hi-
szen ide alig-alig jut forrás. Ennek az az oka, hogy a Közép-
Magyarországi régiót Budapest és Pest megye alkotja, és a 
régió fejlettsége meghaladja az Uniós átlagot. Ezt azonban a 
Budapest – Pest megye kényszerházasság okozza, ugyanis Pest 
megye fejlettsége önállóan nem éri el az uniós átlagot.

A Pest megyei települések számára tehát az uniós forrásokból 
csak egy igen vékony szelet érhető el, jórészt vidékfejlesztési 
pályázatok és a „Versenyképes Közép-Magyarország Operatív 
Program” intézkedései. Ezekre tudunk tehát fókuszálni, és 
minél jobb eredményt elérni.

El kell még mondani, hogy a Kormány is felismerte ezt a hát-
rányos helyzetet, és a hazai költségvetésből egy 80 milliárd 
forintos kompenzációs keretet különített el a megye számára, 
amire ugyanúgy pályázni kell.

A számunkra elérhető pályázatokra természetesen azonnal 
„mozdulunk”. Már 2016-ban is benyújtottunk egy vidékfej-
lesztési, egy energetikai, az óvodaépítési és egy kerékpárút-
építési pályázatot. Ezek összértéke mintegy 700 millió Ft.

A Pest megyei kompenzációs keret terhére kiírt útépítési pá-
lyázatra éppen most készülünk, valamint egy másik vidékfej-
lesztési pályázat előkészítése is folyamatban van.

A 2014-2019-es ciklus legfontosabb feladatának az útháló-
zat fejlesztését jelölte meg még a választáskor, egyfajta út-
felújítási programként. A vállalt cél elérhető lesz a ciklus vé-
gére?
A csatornázás befejezésével égető feladatként jelentkezett az 
úthálózat fejlesztése. De nem csak utakat, hanem járdákat és 
csapadékvíz-elvezető/szikkasztó árkokat is kell építenünk. 
Nehézséget okoz, hogy a korábban megépített utaknak a leg-
több esetben nincs alapjuk. Lényegében a homokra lett lete-
rítve 2-3 cm aszfalt. Ez 5-10-15 év alatt hálósan szétrepedezett, 
tönkrement és a legjobbat akkor tesszük, ha elbontjuk és új 
útalapot és burkolatot építünk úgy, ahogy azt a szakmai 
normák megkövetelik: megfelelő szélességben, erős alappal, 
vízelvezetéssel, lehetőleg (ahol indokolt) szegéllyel.

Tehát nem csak azokkal az utakkal kell foglalkoznunk, ame-
lyek eddig nem voltak burkolva, hanem azokkal is, amelyeket 
korábban mindenféle tervezés nélkül, 3 méter szélességben 

„összegányoltak”. 

Nem túlzok, ha azt mondom, hogy az utak rendbetételére 
legalább 1500 millió, azaz 1,5 Mrd Ft-ra lenne szükség. Nos, 
annyira azért nem áll jól a költségvetésünk, hogy ezt elő tud-
juk teremteni. Számítunk pályázati forrásokra és célzott támo-
gatásokra is. E tekintetben élvezem országgyűlési képviselőnk 
bizalmát, és úgy gondolom, hogy ha a teljes forrásigényün-
ket nem is, de annak egy tetemes részét sikerül előteremteni 
2019-ig, azaz a jelen önkormányzati ciklus végéig. Szeretem 
megtartani az ígéreteimet, ez pedig kötelességem is.

Sokakat foglalkoztat a nyár folyamán ismertetett új városi 
sportcsarnok. Mekkora beruházásról van szó, és mikor kez-
dődhet meg az építkezés?
Az új városi sportcsarnok költségigénye bruttó 1530 mil-
lió, azaz 1,53 Mrd Ft. A költségek 70+5%-át TAO támogatás-
ból, 5%-át a telek értékének figyelembevételével fogjuk tudni 
biztosítani. A fennmaradó 20%-ot alapesetben önerőből kell 
biztosítanunk, de nem kizárt, hogy akár önerő-támogatásra 
tudunk pályázni, vagy „névszponzorációval” tudunk még for-
rásokat bevonni.

Jelenleg a pályázatunk elbírálása zajlik a Magyar Kézilabda 
Szövetségnél, majd a Nemzetgazdasági Minisztérium és a 
sportért felelős, Emberi Erőforrások Minisztériuma is zöld 
lámpát kell, hogy adjon a projektnek. Ezek a lépések még előt-
tünk állnak, tehát van még miért izgulnunk!

Amennyiben meglesz a „három igen”, akkor egy határozat 
születik arról, hogy a 70+5%-os Társasági adó támogatás fel-
használására jogosultak vagyunk. Ez 1140 millió Ft. A követ-
kező feladatunk az lesz, hogy ezt az összeget „lehívjuk” olyan 
cégektől, amelyek jelentős társasági adót fizetnek. Jó esetben 
akár egy nagyvállalat támogatásával is sikerülhet. Erre van-
nak elgondolásaink és előzetes megállapodásaink, de addig 
nem léphetünk, amíg a határozat nincs a kezünkben.

Az építkezést még megelőzi a közbeszerzési eljárás, ami leg-
alább 2-3 hónapot vesz igénybe. A dolgok mostani állása 
alapján tehát legkorábban nyáron kezdődhet el az építkezés.

KN

A városi sportcsarnok makettje
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30-40 nagyobb rendezvény mellett még vagy 70-80 „ap-
róságot” is kiszolgált 2016-ban a Wass Albert Művelődési 
Központ és Könyvtár kis csapata 2016-ban. (Nem is egyszer 
volt olyan, hogy egy nap kettőt vagy hármat is!) Vannak már 
évek óta „bejáratott”, „kötelező” programjaink is, amelye-
ket 2016-ban is igyekeztünk megvalósítani. Ezekből szeme-
zünk. 

Ihajlás táncházak sok-sok gyermekkel, szülőkkel.

Kommunizmus áldozatainak emléknapja új, fiatal sülysápi 
szónokkal, immár két helyszínen is: Kossuth téri emlékműnél 
és a jegyző mártírok szobrainál is.

Szotyola koncertek a sulisoknak, az ovisoknak, a Tápió menté-
nek és a fél országnak. Közel 40 koncert, fellépés évente, min-
denhol Sülysápot és a WAMKK-ot is népszerűsítve!

Nőnap. Erre magam is alig merek emlékezni: Szántai Pista bá-
csi és Peti bá’ Terék Józsival kísérgetve, egy WAMKK-baráti 
trió, az „igazi” Modern Talking és a „kőkorszaki szakik”…

Minden nemzeti ünnepünk után bőven kaptuk a közön-
ségünktől az elismerő jó szót. Huszarek Viktóra tanárnő és 
a Móra kórusa, Bori György, Zárda Norbert és a Szotyola 
Zenekar, a Csicsergő Kórus állandó, egyre színvonalasabban 
közreműködő barátaink. Emlékezetes pillanat volt, hogy a 
Sebestyén Mártát is kísérő Terék József profi zenekara kísérte 
a sülysápi népdalokat éneklő gyerekeket a Szent István napra 
is visszatekintő városnapunkon. Sas Dániel zongoraművész 
október 22-i fellépése is vastapsot kapott, sőt, az általunk 
létrehozott 56-os barikád-kép, a kiállításunk is sokaknak 
elnyerte a tetszését.

„Bejáratott”, népszerű programjaink közé tartoznak a Kapás 
Udvar kemencés, lovaskocsis, mézpergetős,… egész napos 
ovis programjai. Ugyanezt kérték, kapták és nagyon élvezték 
a Mórás sulisok is, de a „szomszédos” diákság is benézett hoz-
zánk egy kis gémeskutazásra, kötélhúzásra, régiség mustrára. 

A gyerekeknek mindent! Gyereknapot is, hogy a Kastélykertben 
is legyen valami. Volt! Idén is jól érezték magukat a srácok, lá-
nyok! Persze, a Városnapon is hagyomány, hogy ingyenes az 
ugrálóvár, az extrém trambulin, a kovácsolás, meg a többi mu-
latság. 

Az ovisok, a sulisok hazajárnak már (köszönet Győri Antalnak 
és az ÖSE-nek!) a WAMKK-ba: bábelőadások, Mesés Óvónők, 
Csicsergő nap, népdaléneklési verseny, mórás karácsony, rajz-
verseny díjkiosztója, Szotyola-koncertek, bűvészműsor… és 
a csodálatos Városért Asszonykör (akikre mindig, minden 
programunkon számíthatok) fánkot, herőcét és egyéb finom-
ságokat is sütöget időnként a gyerekeknek.

Visszatérő program Finta Ferenc és barátainak a QB Partija, 
a Bárka-nap, a három TTA futónap, az úri szomszédok és a 
nagykátaiak színielőadásai és még egy sor, idén is sikeresen, 
tartalmasan megvalósított rendezvény.

A Móra Ferenc Általános Iskolával és a Csicsergő Óvodával 
„közös dolgaink” közé tartozott a színvonalas népdaléneklé-
si verseny, az Iskola Börze, a „Szotyolás, Laci bácsis” Mikulás 
vagy éppen a TTA évzáró sportnapja. Az új helyszín és a re-
mek partnerség eredménye, hogy több mint háromszáz gye-
rek vett részt a huszárok, betyárok látványos bemutatóján, a 

„Pelenka telepi” Sülysápi Átvonuláson. 

A Pest megyei Értéktár vándorkiállítása köré szervezett, 
Sülysápot és a szomszédos településeket is népszerűsítő 
programunkat nagyra értékelte és példaértékűnek tartot-
ta Kisfaludi Aranka, az Értéktár Bizottság Pest megyei refe-
rense is. Hasonlóan dicsérte munkálkodásunkat Dr. Király 
Katalin, a Magyarországi Szlovákok Kulturális Intézetének 
igazgatója is, amikor két CD lemez megjelentetése után Terék 
József A Tápió mente viselete c. könyvének bemutatóját is szép, 
ünnepi programmal körítettük. 

Örömteli volt a Kárpátia Zenekar koncertjén tapasztalni, hogy 
akkora a teltházunk, amelyet a nálunk nagyobb szomszédos 
városok is megirigyelhettek.

Az Összefogás Sülysápért Egyesület a WAMKK-ot segítő kö-
zösségek élén áll. Sikeres, nálunk, velünk együtt megvalósí-
tott pályázatainak eredménye többek között a szintén zsúfolt 
teltházas Közéleti estek sorozta. Nógrádi György után idén Dr. 
Zacher Gábor és Dr. Beer Miklós püspök úr miatt is nagyon 
sokan érkeztek hozzánk a Tápió mente egészéről. (Sülysápnak 
és sok városi, WAMKK programnak nagyon jó hírét keltik 
a környékbeli településekről rendszeresen hozzánk érkező 
vendégeink, barátaink!)

Az idén újra megszervezett, új ötletekkel és segítő partnerek-
kel (a fellépők és a Városért Asszonykör mellett köszönettel 
kiemelem a WAMKK–programokat rendszeresen támoga-
tó Népi Játéktárat és a Tápió Vidék Kulturális Egyesületet), 
igényesen kialakított kirakodó sorral, új díszkivilágítással 
megvalósított Városi Adventünk biztató fogadtatása is arra 
késztet bennünket, hogy (ennek is) legyen folytatása 2017-ben!

Idén is kevés lesz a szombat, hogy minden programötletünknek 
helyet találjunk, de igyekszünk majd néhány pár éve „elhagyott” 
rendezvényünknek újra nekifutni, és van pár egészen friss ötle-
tünk is!

S hogy mindezeket (a Hírforrás következő számában majd fel-
soroljuk) kevésbé kapkodva, igényesebben tudjuk megvalósíta-
ni, a képviselő-testület és a város vezetése támogatta azon ké-
résemet, hogy a WAMKK-ban öt esztendeig becsülettel dolgozó, 
majd Tápióságon magát kipróbáló volt kollégánkat és barátun-
kat, Csanádi Ádám művelődésszervező-segédkönyvtárost ha-
zahívjam. 

Csanádi Ádám népművelőként és intézményvezető-helyettes-
ként január elsejétől állt szolgálatba. Kollégám több területen, 
például a Kapás Gyűjteményben is önálló szakfeladatot lát 
majd el. Bármilyen WAMKK-ot érintő ügyben, ötlettel, kérés-
sel, véleménnyel fordulhatnak immár hozzá is: 

2016 – BeWASSaltuk!
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Közélet

2016 decemberében állapodott meg Sülysáp Város 
Önkormányzata és a KLIK Ceglédi Tankerülete arról, hogy 
a sülysápi Móra Ferenc és Szent István Általános Iskolák 
működtetését továbbra is a sülysápi TÁVÜSZ Kft. látja el.

Mint a híradásokból ismeretes, 2017. január 1-től a Klebelsberg 
Intézményfenntartó Központ vagyonkezelésébe került min-
den, eddig önkormányzati kezelésben lévő iskolaépület, vala-
mint az intézmények működtetése (fűtés, világítás, karbantar-
tás, takarítás stb.) is. A korábbi években is lehetőség volt már 
arra, hogy az önkormányzat átadja az épületek működtetését 
az állami szervnek, ám Sülysápon a képviselő-testület „hely-
ben tartotta” ezt a feladatot.

Az átszervezések ellenére is folyamatosan azon dolgoztunk, 
hogy az iskolás gyerekek a lehető legjobb feltételek között 
tanulhassanak, így a sülysápi iskolák a régió legjobban felsze-
relt, legjobb állapotban lévő intézményei között szerepelnek.

Ezeket az eredményeket a KLIK vezetése is elismerte, ezért 
az átadásról szóló tárgyalásokon közös döntés született ar-
ról, hogy ugyan a KLIK – a jogszabálynak megfelelően – 
működteti az iskolákat, ám a feladat ellátására a sülysápi 
városüzemeltetővel állapodik meg, hiszen a tankerületi ve-
zetők is így látják biztosítva az eddigi színvonal megtartását. 

Önkormányzatunk partner volt ebben, és vállalta, hogy az ed-
digi rend szerint végzi az épületek takarítását, karbantartását. 

Az új vagyonkezelési megállapodás szerint tehát a működte-
tési költségeket (amik éves szinten kb. 40 millió forintot tesz-
nek ki a közüzemi díjakon kívül) a KLIK kifizeti a TÁVÜSZ 
Kft-nek. 

A régi-új sülysápi rendszer – úgy tűnik – megfelelő és bizton-
ságos megoldás az intézményekben dolgozók, az önkormány-
zat és a Klebelsberg központ számára is.

Katus Norbert alpolgármester

Sülysápon marad a helyi iskolák működtetése

06-30-553-39-17, csakcsana@gmail.com,  WAMKK Facebook, személyes Facebook. Természetesen Zárda Norbert és magam is, to-
vábbra is elérhetők vagyunk: Zárda Norbert: 06-30-680-43-94, szotyolazenekar@gmail.com; Tarnavölgyi László: 06-30-407- 39-
74, tarnavolgyi.l@gmail.com.
Kérem, lépjenek velünk kapcsolatba a WAMKK Facebook felületén is! Programjainkról mindent megtudhatnak a tapiokultura.
hu-n, a sulysap.hu-n, a Sülysápi Hírforrásból is!
2016-ban nagyon sokan segítették a munkánkat! Köszönjük szépen és számítunk Önökre, Rátok, mert nélkületek nem, csak 
veletek tudjuk és akarjuk megvalósítani a programjainkat!

Tarnavölgyi László

Szeretnénk köszönetet mondani mindazoknak akik Merczel Józsefné édesanyát utolsó útjára elkísérték 
és osztoztak a család fájdalmában.

Merczel család
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Múl(t)6-atlan Parasztkonyha Tápiósülyben és 
Tápiósápon 6.

Sorozatunk befejező részében az italokról, az édességekről, 
gyümölcsökről, a paraszti vendéglátásról olvashatunk.

Az italok közül a víz volt a legfontosabb. Száz éve még csak 
igen kevés háznál volt kút. A legtöbben a községi kútról vagy 
a forrásokból szerezték be a vizet. „Az Újsoron vót egy forrás, 
ezt Beregkutnak hítták. A falu népe a Beregkutról horta az ivó-
vizet körübelü az 1930-as évekig, utána az uton lévő kutakbúl, 
a csordakútrú, a Fecskeközbű, a Dósa kútrú, a Csindár Cseri 
kútrú. A Sági út és a Szőlő út találkozásánál is vót kút, ez vót az 
alvégi kút.”(Kormány Sándorné) A kutaknál kulacsból vagy a 
tenyerükből ittak a szomjas emberek.

A tej – bár majdnem minden parasztgazdaságban tartottak te-
henet, gyakran többet is – nem tartozott a leggyakoribb ita-
lok sorába. Sokan csak a tejből vagy a tojásból tudtak némi 
pénzhez jutni, hogy amit házilag nem tudtak előállítani (só, 
petróleum, tű stb.), azt a Hangyaszövetkezet boltjaiban meg 
tudják venni. A múlt század elején létrejövő tejszövetkezet 
adatai alapján Tápiósápon  napi 400 liter tejet  értékesítettek 
a gazdák. 

Sört is főztek Sápon. A sápi sör készítéséhez 4 alapanyagra 
volt szükség: vízre, árpamalátára, komlóra, és sörélesztőre. A 
pontos mennyiségekre már nem igen emlékeznek a megkér-
dezett helybeliek, de néhány részletre igen. „A komló virágát 
libalegeltetés közben én szedtem a Kis ulicskában. Ezt a pad-
láson szárították meg. A malátát árpából csíráztatták. A főzés 
után leszűrt sört Dréher Bak másfél literes csatos üvegekbe töl-
tötték és a krumplis gödörben ülepedett, forrt ki. A pincében jó 
hűvös helyen 10-15 üveg is sorakozott.”(Zemen István)

„Az árpát előbb kicsíráztatták, majd a kemencében megpörköl-
ték, a pörkölés mértéke határozta meg, hogy világos vagy barna 
sör készült. Komló volt bőven a Kis ulicskában és a templomhoz 
felvezető utak mentén. Az élesztőt boltban vették meg.”

A gyümölcsöknek fontos szerep jutott elődeink étkezésében, 
a nyári és őszi időszakban gyakran ettek belőlük, bár a vá-
laszték igen szerény volt. Gyakori gyümölcsnek számított az 
alma, körte, szilva és dinnye, melyeket frissen fogyasztottak, 
de akadtak, akik aszalással is tartósítottak belőlük, befőzésük 
a 20. század közepéig a szilvalekvárra korlátozódott. Csaknem 
minden parasztház udvarán állt eperfa. Az érés idején a gye-
rekek egy karéj kenyérrel felültek a fára, s már meg is volt az 
uzsonna. A földre hullott terméséből a kacsák is szívesen lak-
mároztak. 

A szőlőtermés elsősorban a bor alapanyagául szolgált, a leg-
több szőlőskertben csak borszőlőnek való tőkék teremtek, 
a csemegeszőlő igen ritka gyümölcsnek számított.  Pesty 
Frigyes Pest-Pilis-Solt Vármegye és kiegészítések kéziratos 
helynévtárában (1864) Tápió-Sáp községről ezt olvashatjuk 
Sziráki Ádámbíró megfogalmazásában: „Szőllő hegye van, 
mellynek földje csupa homok, a legjobb időjárásban is kevés 
termést át, a’szölleje igen jó faj, fehér veres bort terem, és a bora 
jó kezeilés mellett kitnő jó,…”

A szüret az egyik legfontosabb, legvidámabb betakarítá-
si munka volt, amikor összefogott a család, a szomszédság 
és vödrökkel, puttonyokkal, kádakkal korán reggel indul-
tak a „szőlőhegyre”. A leszüretelt fürtök először a vödrök-
be, onnan a puttonyba és végül a szekéren lévő kádba ke-
rültek. A szőlő feldolgozása hazaérve legtöbbször nyomban 
megkezdődött. Először csömöszlővel zúzták meg a szemeket, 
majd megtaposták, végül préseléssel nyomták ki a levet 
belőlük. A must a pincében, hordókban forrt ki. „A Nagy Pista 
heggyel szembe a zsidóhegy oldalába ásva vótak borospincék… 
A Nagyék háza előtt vitt egy út a Hajigácsó felé. Itt is a déli 
oldala hegy, a hegybe vágva pincék vótak. A templom mellett 
van mélyút, az Úri községbe vezet. Itt is sok pince vót ásva a 
nem nagy domb alá. A Fő utcai telkek végét eladták pincék-
nek. Ezek nagyon jó pincék vótak, szárazak, minden jól elállt 
bennük tavaszig. A mélyúti pincékbe raktároztak krumplit, 
sárgarépát, zöldséget és bort. Nemigen törték fel, de ritkán 
egyet-kettőt azért igen. Csak inkább berúgtak a betörők.” 
(Kormány Sándorné) Sápon a Dózsa György út északi oldalán 
húzódó „hegy” oldalába vájtak pincéket egészen a homokbá-
nyáig. (Ezek a pincék a 2. világháború idején óvóhelyül is szol-
gáltak.) A pincéket a csapatokba verődött legények vasárnap 
ebéd után szívesen látogatták, hogy egy kis bátorítást merít-
senek a délutáni udvarláshoz. A szüret végeztével ünnepi fel-
vonulásokat, mulatságokat rendeztek. Gyerekjáték is fennma-
radt a szürettel kapcsolatban: 

„Lipem-lopom a szőlőt elaludt az öreg csősz, 
nagy kalap a fejében, bunkós bot a kezében. Tele a kiskosár!”

Szüret (1938)

A bor és a nóta összetartozott

A helyi szőlősgazdák sokat tanultak a szőlősnyaralói birtoko-
sok pincemestereitől. Nemcsak a szőlő szakszerűbb gondo-
zását lesték el, hanem a borral kapcsolatos teendőket is, így 
egyre jobb borokat állítottak elő. A bor szorosan kapcsolódott 
az ünnep- és hétköznapokhoz és számos esemény összeforrt 
a jókedvvel, a falusi szokásokkal. A bor a lakodalmak elma-
radhatatlan italának számított a törkölyből főzetett pálinká-
val együtt. (A sör csak a múlt század második felétől terjedt 
el.) A vőfélyek is szívesen kínálták a vendégeknek. Íme néhány 
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rigmus a Magyar alföldi vőfénykönyvből és Szántai János 
kézzel írott Vőfénykönyvéből: 
Gazdánk mondta: víg lesz a lakoma tora,
Miként lenni szokott a menyegzők sora,
Általam üzeni: készül a vacsora, 
Csapra is van ütve minden hordó bora.
Éljen! (Részlet a Vacsora előtti perorációból)

A bor behozatalakor így invitálta a vendégeket a vőfély: 
Szerencsés jó estét, becses kompánia, 
Szavamra hallgasson most mindenki fia,
Itt van a gazdának utolsó pint bora,
Ilyen cudar féreg ám a filokszera.

Látom a sarokban a Pista komámat
Amint a szemében aggodalom támad,
Fél, hogy nem ihatik a borból eleget,
S torka is kiszárad, ha hiába eped. 

Ne félj Szabó Pista, nem áll a mondásom, 
Van még elég borunk, érdemes barátom, 
Annyi a mi borunk, hogy jut neked elég
S rajtad kívül bőven ihat minden vendég.

Kezdjetek el, urak, vígan koccintani,
Mi el nem fáradunk nektek bort hordani.

Apró biztatásokkal is igyekezett a vőfély ivásra buzdítani a 
vendégsereget:
Töltsünk jó bort a pohárba, 
Az ételre igyunk rája.

Pálinkát a gyümölcsökből és a szőlőtörkölyből főzettek. 

Édességet régen még a gyerekek is igen keveset ettek. Száz éve 
a csokoládé igen ritka csemegének számított. Néhány szem 
kockacukor és a selyem babacukor – amit a vásárból vásár-
fiaként kaptak – jelentette az édességfogyasztás nagy részét. 

„Nagymama, aki 1903-ban született, gyakran mesélte, hogy 
gyerekkorában csak akkor ettek csokoládét, szaloncukrot, ha 
az intézetből hozott kislányt az apja néha meglátogatta.” A 2. 
világháború idején cukorrépából melaszt (Sápon melaszkot) 
készítettek és ezzel édesítették meg az ételeket. Ehhez a felsze-
letelt cukorrépát addig főzték, amíg meg nem puhult, ekkor 
leszűrték és állni hagyták, ekkor a cukor leülepedett az aljá-
ra. Ez a méz sűrűségű fekete lé a melasz, amit a gyerekek nagy 
szeretettel nyalogattak.

Kávét is meg kell említenünk az italok között. Régen, az 1950-
es években és az azt megelőző időben tejeskávét ittak, melyhez 
a kávét pótkávéból főzték, de itták ezt a pótkávét tej nélkül 
is, feketén, bele kenyeret tördeltek. A presszó kávé az 1960-
as évektől jött divatba falvainkban. Először a cukrászdákban, 
majd a kisebb kávéfőzők megjelenésekor vált szokássá a kávé-
fogyasztás otthon is.

Az étkezések helyszíne igen változatos képet mutat. 
Ünnepekkor a nagyszobában terítettek meg. A házigazda ült 
az asztalfőn, legtöbbször a család férfi tagjai ültek körülöt-
te. Az asszonyoknak nem mindig maradt itt hely, ők akkor 
a konyhában vagy a kisszobában, néha tálalás közben állva 
ettek. A gyerekek külön kis asztalnál ettek. Hétköznap igen 

változatos helyszíneken történt a táplálkozás: a kisszobában, 
konyhán, gangon, udvaron, határban.    

A vendéglátásnak is kialakultak az íratlan szabályai. Csak ok-
kal mentek vendégségbe és vendéget is ritkán fogadtak. Nem 
illett étkezési időben menni, de a meghívott és hívatlan ven-
déget is megkínálták, amit illetlenség volt visszautasítani, de 
egy kicsit illett a vendégnek kéretni magát. A lakodalmakban 
a hajnalig mulatozók gyakran énekelték: 

„Nem, nem, nem, nem, nem, nem, nem megyünk mi innen el, 
Míg minket a házigazda bunkósbottal ki nem ver.
 Ha nem tetszik a gazdának, hogy mi itten mulatunk, 
Vigye el a házát innen, akkor is itt maradunk.”

Tápiósülyben két vendéglő is volt. „1900 előtt Kónéknál ét-
keztek a katonatisztek. Ez egy nagy kifőzde vót a Fő uton, a 
templomtul lefelé. Így vót kiírva: „Vendéglő a fehér hattyúhoz” 
és egy hattyú vót a táblára ráfestve. Ide is a mama sokszor át 
vót hiva a kisárvákra vigyázni, vagy krumplit pucóni. Az egyik 
kis unoka sok csokit kapott apukájától, az már külfődre járt. 
A mama is kapott belüle. Akkó még nem sok gyerek evett 
csokoládét. Itt nagy bálok is vótak.”(KS)  A másik vendéglő 
a vasútállomásnál még napjainkban is fogadja a vendégeket.

A paraszt emberek a vásárokban a lacikonyhát néha-néha 
meglátogatták, de vendéglőbe igen ritkán mentek. „Az 1950-
es években Monoron voltunk anyósommal a Földhivatalban.  
Elhúzódott az ügyintézés és megéheztünk. A mama mondta, 
hogy ő még nem volt vendéglőben, menjünk be. Az étlapról va-
lami különlegességet akart választani, ezért gránátos kockát 
kért a pincértől. Amikor kihozták az ételt nagy csodálkozással 
mondta: »Te Bözsi, de hiszen ez csak krumplis tészta.«”(Zemen 
Istvánné)
Evés közben jön meg az étvágy – tartja a közmondás – és so-
rozatunk is ennek megfelelően bővült. Lenne még mit írni, de 
szívesen fogadjuk olvasóink régi családi receptjeit is, melye-
ket a Facebook Múl(t)-6atlan oldalán megosztunk az érdek-
lődőkkel. Búcsúzóul a Süssünk, főzzünk című szakácskönyv 

– mely 1942-ben jelent meg – jó tanácsát ajánljuk olvasóink 
figyelmébe, mely napjainkban is időszerű lehet: „A mai asz-
szonynak készen adják a boltban a szövetet, a ruhát megvarr-
va, a gyógyszert, a lámpát, a gyertyát, petróleumot s még mi 
minden mást, ami életét könnyebbé teszi. Legalább a háztartást 
lássa el saját erejéből, minél kevesebb pénzt adva ki olyasmiért, 
ami ügyességgel és szorgalommal maga is megszerezhet.” 

Zemen Pálné

Szeretettel várunk minden röplabdát kipróbálni, tanulni vágyó fiatalt február 7.-étől 
keddenként, a Sülysápi Móra Ferenc Általános Iskola megújuló tornatermébe. 

Edzés időpontok: kedd 1715 -1845 (Emőke)

Röplabda edzések Sülysápon 
2008-2005 között született tanulók részére

Edzés díja: 1500 Ft/hó, 
első alkalom díjmentes

Jelentkezni lehet 
Füley Emőkénél: 
+3670-418-5690, 

továbbá 
Vincze Péternél:
+3620-552-1316

Helyszín: Sülysápi Móra 
Ferenc Általános Iskola

Sülysáp, Malom u. 14.
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Elmúlt évi munkánk is alapvető célunk, a hagyományőrzés jegyében 
telt el, melynek egyik megjelenési formája a tájjellegű népdalok fel-
dolgozása, bemutatása, terjesztése. A feldolgozott népdalokat csok-
rokba összerendezve mutattuk be a környező települések, illetve a mi 
sajátságos báli rendezvényeinken.
Azért sajátságos, mert egy szimpla bálnál összetettebb rendezésben, 
két részre bontva bonyolítjuk le. Az első műsorrészben a meghívott 
társkluboknak lehetőségük van újabb népdal és egyéb feldolgozásaik 
előadására. A második rész a szó szoros értelmében vett báli rendez-
vény. Vacsorával, zenével, tánccal, tombolával. Általában a meghí-
vott csoportok létszámától függően egy alkalommal 6-7 csoportot 
tudunk fogadni. A 2016. évi két rendezvényünkön (tavaszi és szüre-
ti bálok) részt vettek Tápióság, Tápiószőlős, Tápiógyörgye, Farmos, 
Isaszeg, Kóka, Gyál, Úri, Tápiószecső, Fót nyugdíjas klubjainak kép-
viselői.
A rendezvényekre most is nagy figyelemmel készültünk. A sikeres 
lebonyolításhoz a pénteki asztalrendezéstől, a vasárnapi takarításig 
és mosogatásig, a vendégek asztalára kerülő sütemények megsütésé-
hez, a tombola nyeremények bővítéséhez társaságunk önként vállalt 
munkája nagymértékben hozzájárult. Társklubjaink szívesen jönnek 
és szép, dicsérő szavakkal, valamint viszontmeghívásokkal búcsúz-
nak.
Június végén ismét nagy megtiszteltetésben volt részünk. Részt ve-
hettünk azon az ünnepségen, melyet a városfalvi testvértelepülésünk 

rendezett kincsként őrzött, felújított magyar zászlójuk visszakerü-
lésére. A zászló, melyet valószínűleg az 1848-as forradalom leveré-
se után rejtettek el, nagyon elrongyolódottan került elő. Felújítására 
saját önerejük kevés volt, ezért önkormányzatunk és az Összefogás 
Sülysápért Egyesület látva, hogy mennyire becses a kis erdélyi tele-
pülés számára a magyar zászló, felajánlotta segítségét a restaurálás-
hoz.
Nagy örömünkre szolgált, hogy a városfalviak meghívtak a zászló-
átadási ünnepségükre.
Köszönjük a polgármester úrnak és Dobos Attilának, az Összefogás 
Sülysápért Egyesület települések közti koordinátorának, hogy hoz-
zájárultak az utazásunkhoz, viszontláthattuk kedves barátainkat és 
ismét eltölthettünk pár ünnepélyes, magyar néptánccal, népdalok-
kal teli, baráti napot.
Az augusztusi Városnapunkra meghívott városfalviak kis küldött-
ségét mi is nagy szeretettel fogadtuk és egy pár kellemes órát ismét 
eltöltöttünk velük. A hagyományőrzés mellett aktívan részt vettünk 
városunk közösségi életében is. Városi és egyházi ünnepeken koszo-
rúzással, igény szerinti fellépésekkel, az idősebbek meglátogatásával 
is bővült éves tevékenységünk.
A fellépéseink és a társklubok visszajelzései alapján úgy érezzük, 
hogy 2016-ban is sikeres évet zárhattunk. Munkánkkal nem csak sa-
ját, de városunk jó hírnevét is tudtuk öregbíteni.

Kiss Istvánné, a Pávakör vezetője

Tájékoztató a Pávakör 2016. évi tevékenységéről

Az Országos Erdészeti Egyesület (1866-ban alapított, 150 éve mű-
ködő, erdészeket és a rokonszakmák képviselőit tömörítő egyesület) 
1996-tól minden évben erdészek, botanikusok, természet- és környe-
zetvédők bevonásával megválasztja az év fáját.
2017-ben ezt a megtisztelő címet egy ritka és különleges erdei gyü-
mölcsfajunk, a vadalma nyerte el.
Almafát szerintem mindenki látott, ezért botanikai leírásával nem 
is foglalkozom.
A hatalmas tölgyek, bükkök, nyárfák között megbújó, erdőszegélyt 
alkotó és alig 10-15 m magasra megnövő, vagy legelőkön egyedülálló, 
ősszel savanyú gyümölcsét potyogtató almafával elsősorban az erdei 
életközösségben betöltött szerepe miatt, de a faj kihalási veszélye mi-
att is, megbecsülve foglalkozunk.
Mára már szálanként előforduló faj erős megritkulása elsősorban az 
élőhely beszűkülésének eredménye. 
A gazdasági érdek sem kedvezett számára, mivel a II. Világháború 
után elkezdték felszámolni az ártéri vadgyümölcs-gazdálkodást.
Fája iránti kereslet is csökkent. Régebben esztergálták és vonalzót, 
rajztáblát, órába fogaskerekeket, a legtartósabb szántalpakat gyár-
tottak fájából, ami egyébként szórtlikacsú, széles, vörösesfehér szijá-
csa és vörösbarna gesztje van, nehéz és kemény.
Manapság a rezisztencia-nemesítésben kap szerepet, ugyanis ellenáll 
a lisztharmatnak, a mozaikvírusnak, a varasodásnak és a fagynak.
Illatos virága igazi méhlegelő.
Az egyre belterjesebbé váló mezőgazdaság a maga monokulturális 
kialakulásával a fasorokat, a patakok menti erdőtársulásokat meg-
ritkította, felszámolta, a kisebb vadbúvó csendereseket kiirtotta.  Így 
még inkább csökkent az almafa élőhelye. A legelőgazdálkodásban 
sem sikeres a vadalma, mivel az újulat a védelem hiányában szinte 
teljesen elpusztul. A vad, de a marha által is igen kedvelt növény, fő-
leg a szarvas és a vaddisznó verseng lepotyogott gyümölcséért, de a 
kéreghántást sem kerüli el. 
Az elszigetelt, elöregedő, szálankénti előfordulás felveti a genetikai 
szennyeződés problémáját. A vadalma és a vadkörte nem önbepor-

zó. Alig hihető, hogy több 
tíz kilométerre lévő egyes 
fák egymás beporzásában 
közreműködjenek, ezért 
marad a beltenyészet. Az 
ivaros szaporodás révén 
ezért nagy a valószínűsége 
annak, hogy az utódnem-
zedék nem az eredeti gene-
tikát viszi tovább. A nemes 
almafajok a vadalmával 
rendszerint nem keresz-
teződnek, ezt az Erdészeti 
Munkabizottság is meg-
erősítette. 
Fényigényes és csak a mezofil tölgyesek között tűri a félárnyé-
kot. Erdőszélek, vadcsenderesek a kedvenc előfordulási helyei, az 
Alföldön csak a folyók mentén és a lápokban (időszakos elöntés) tud 
elterjedni.
Az erdőgazdálkodás néhány éve a fafajok megítélése szempontjából 
jelentős paradigmaváltáson ment keresztül és ezáltal segíti a gén-
megőrzést. Egy ökológiai szemléletű erdőgazdálkodásban tudunk 
csak a nemeslomb elegyfajok irányába fokozottabb figyelmet fordí-
tani, köztük a vadalmára is. 
Az erdőgazdák figyelme és a környékünk erdőállományt alkotó 
fafajösszetétele ennek az ökológiai szemléletű erdőgazdálkodásnak 
igazán nem ad teret, de bízok abban, hogy vannak erdőgazdák és 
vadgazdák, akik igazán minimális költséggel, de segítségére lesznek 
a faj fennmaradásának. Keresnek helyet és ültetnek pár tő vadalmát 
és azt is remélem, hogy a leírtak hatására 4-5 év múlva április-május-
ban Sülysápon is láthatunk fehéres-rózsaszín virágú vadalma egye-
deket, javítva ezzel fajban szegény környezetünket.
Felhasznált irodalom: Nyári László: A vadalma génmegőrzése NyME, 
OEE. : Az év fája a Vadalma

Hornik Béla

Az év fája: a VADALMA (Malus sylvestris )
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A Barátság Nyugdíjas Klub fontosnak tartja, hogy évente tájékoztassa 
az újság olvasóit a működéséről és munkájáról. Most kivételesen ezt 
egy kis kitérővel, bővebben tesszük: visszapillantunk a 40 éves múl-
tunkra, hiszen 2017-ben ünnepeljük megalakulásunk 40. évfordulóját.

1977-ben pár nyugdíjas összefogott, és alapítottak egy olyan közös-
séget, ami az idősek összetartozásáról szólt, ez volt a nyugdíjas klub. 
Rövid időn belül szép számúra bővült a közösség, és egy kultúrcso-
portot alakítottak Vegyes-kar néven. A vezetést az akkor még na-
gyon fiatal Temesvári Ferencné vállalta. A csoport népdalokkal járta 
Pest megyét, és hamarosan nagy hírnévre tett szert. Húsz évvel ké-
sőbb stílusváltás történt annak érdekében, hogy a csoport tovább-
ra is megfeleljen az emberek megváltozott ízlésének és igényeinek. 
Elkezdtünk néptáncolni, majd szalontánccal, paródia táncokkal, 
vers- és prózaelőadásokkal, és egyéb műfajokkal bővítettük a reper-
toárunkat. Ezekkel sikert sikerre halmoztunk, többfelé felfigyeltek 
ránk. Afféle „országjárók” lettünk, nagyon sok nagyobb városba és 
faluba hívtak minket előadni, és mi boldogan tettünk eleget ezeknek 
a meghívásoknak, hiszen kötelességünknek éreztük továbbvinni és 
öregbíteni Sülysáp hírnevét. Röviden, pezsgett az élet a klubunkban. 

Részt vettünk minden KI-MIT-TUD-on, amit az Országos Szövetség 
rendezett, és rajtuk keresztül kaptuk a meghívásokat. Szerepeltünk 
például a régi Budapest Sportcsarnokban, ahol az idősek világnap-
ját ünnepeltük. Itt lehetőséget kaptunk megmutatni magunkat egy 
műsor keretében, ami egy csodálatos élmény volt számunkra, hi-
szen több ezerember tapsolta meg a műsorunkat. Ezen kívül ad-
tunk műsort a Millenáris Parkban, a Kongresszusi Központban, a 
Westend City Center teraszán, a Syma-csarnokban, és a balatonfü-
redi Annabellában. Ezeken a helyeken csodálatos élményekkel gaz-
dagodtunk. 

Ezeket az előadásokat követték a különböző televíziós csatornák fel-
kérései. Élő adásban szerepeltünk az RTL Klub reggeli műsorában, 
amit egy interjú követett. Ezután szerepeltünk a Mónika Show-ban, 
utána Hajós András „Benne leszek a TV-ben!” című műsorában. 
Később a Fókusz stábja látogatott el hozzánk, a 15 perces adás során 
egy összeállítást láthattunk a táncainkról, amit egy hosszú interjú 
követett a klubunk életéről. Ezután a TV2-ben szerepeltünk, ahol 
egy összeállítást láthattunk, ami a társadalmi munkánkat mutatta 
be (kaszálás, gereblyézés, stb.). A Napló című műsorban a balaton-
füredi Annabellában előadott műsorunkat teljes egészében leadták. 
Az M1 esti Híradójában is adásba került egy hosszú interjú velünk. A 
Williams TV nagyon sok felvételt készített műsorainkról, például tu-
dósítottak mind a kilenc Tápiómenti Találkozóról, de több interjút is 
készítettek velünk, ezek között volt olyan élő adás is, ahol telefonon 
lehetett felvenni velünk a kapcsolatot. Végül, de nem utolsó sorban 
egy, a TeSzedd! Mozgalmat reklámozó anyagot is készítettünk velük, 
valamint egy kulturális ajánlót a tápiómenti csárdásról, ami mind a 
mai napig látható. Ezúton is köszönjük a szerkesztőknek! Röviden 
ennyit a 40 éves múltunkról.

2016-ban 20-25 meghívásnak tettünk eleget, az utazási költségek 
csökkentése végett többnyire Pest megyén belül. Két alkalommal 
utaztunk messzebbre: a nádudvari Strand fesztiválra, és a hajdúszo-
boszlói nyugdíjas találkozóra. Itthon nem volt lehetőségünk a vá-
rosi rendezvényeken műsort adni, csupán két alkalommal láthattak 
minket: az egyik a tűzoltók által szervezett Mikulás-napi ünnepség 
volt, ahol rengeteg süteménnyel rukkoltunk elő, és ezzel kínáltuk a 
gyerekeket. A másik a TeSzedd! akció szemétszedése volt, amit idő 

hiányában anyák napja délutánján végeztünk. Fontosnak tartottuk 
a felelőtlen emberek illegális szemétdombjainak eltűntetésében való 
részvételt. Szomorú, hogy ezzel a sok mocsokkal szennyezik a cso-
dálatos környezetünket. Szerencsére az odaszállításunkról gondos-
kodott Farkas Ferenc önkormányzati képviselőnk, aki velünk együtt 
tömte a zsákokba a mérhetetlen mennyiségű szemetet. Persze ő az, 
aki a rendezvényeink állandó támogatója is. Köszönjük a Képviselő 
Úrnak. Van még egy ilyen nagyszerű ember, aki szinte minden ren-
dezvényünket támogatja: ő Dolányi János szeszfőzdés. Köszönjük, 
kedves János!

Tagságunk jelenleg 140 fős. Ebből 25 főt tesz ki a kultúrcsoport, és 7 
fős a vezetőség. A csoportot Temesvári Ferencné és Veszelikné Dósa 
Edit odaadó munkával és nagy türelemmel vezetik a csoportot. Itt 
szeretném megemlíteni, hogy az Országos Szövetség minden év-
ben megrendezi a vers-, mese-, és prózamondók versenyét. Edit har-
madik alkalommal vett ezen részt, és mind a három alkalommal 
elhozta a zsűri különdíját. Ezen kívül sokoldalú, és mindig lehet a 
munkájára számítani. Büszkék vagyunk rá!

Hétfőnként van klubnapunk, ahol régi és új műsorokat próbálunk, 
és visszanézzük az előző szerepléseinket, ezekből mindig sokat tanu-
lunk. Ezen kívül természetesen jókat beszélgetünk, osztozunk egy-
más örömében és bánatában is. A közösségi összetartozást tartjuk 
szem előtt, mert az élet szép, csak tudni kell hasznossá tenni!

Éves rendezvényeink a következők voltak: Anna-bál, Erzsébet-
Katalin-bál, és a pótszilveszter, ezeken alkalmanként 180-200 fő vett 
részt. Mindegyiken volt műsor, vacsora, és hajnalig tartó mulatás, 
ez utóbbiról a Göndör-zenekar gondoskodott. Köszönjük nektek, 
Göndör! Az éves munkánkat a működési szabályzatunk és a mun-
katervünk alapján végezzük. Sajnos minden évben páran eltávoz-
nak közülünk, de szerencsére mindig jönnek újak. Az utóbbi időben 
három fővel gyarapodott a kultúrcsoport, aminek nagyon örülünk. 
Szükség van a fiatal nyugdíjasokra. Sok régi és új műsorunk van, te-
hát mindig van miből válogatni a meghívásokra.

Reméljük, több lehetőséget kapunk a városi rendezvények műsora-
iban való részvételre, hiszen számunkra a legcsodálatosabb élmény 
az itthoni szereplés. Örömmel öltjük magunkra a szép sápi népvi-
seletet, fontosnak tartjuk a hagyományok őrzését. Szeretnénk ez-
zel példát mutatni a fiatalságnak, annak reményében, hogy majd 
ők továbbviszik és őrzik a hagyományainkat. Büszkék vagyunk a 
gyönyörű tápiómenti népdalokra, ezeket mi is örömmel énekeljük. 
Fontosnak tartjuk a jó kapcsolat fenntartását és ápolását városunk 
vezetésével. Köszönöm tagjainknak, azok családjának és barátainak 
is, hogy részt vesznek minden rendezvényünkön. Nagyon örülünk 
ennek a többgenerációs közösségnek, élmény velük együtt dolgozni.

Röviden ennyit a 40 éves múltról és a jelenről. Ha felkeltettem a fi-
atal nyugdíjasok érdeklődését, és szeretnének hasznosan és egy jó 
közösségben élni és élvezni nyugdíjas éveiket, jöjjenek a Barátság 
Nyugdíjas Klubba. Bár vannak rossz szándékú emberek, akik próbál-
ják bemocskolni és szétrombolni a négy évtizedes múltunkat, ígérem 
nekik, hogy ez nem fog menni, ne is próbálkozzanak. Szándékaikkal 
ellenkezőleg, ez még jobban erősíti az összetartozásunkat. 

A Barátság Nyugdíjas Klub vezetősége nevében: 
Korponai Lászlóné

A Barátság Nyugdíjas Klub elmúlt évéről
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Iskolánkban a két legeseménydúsabb hónap rendszerint a nov-
ember és a december. A gyermekek számára mindig sok kihí-
vást, izgalmat és közösségi programot tartogat ez az időszak.

Az őszi szünetről visszatérve tisztasági versenyt hirdettünk 
a négy évfolyamon, mely egészen a hónap végéig tartott. A 
pontverseny végeredményeképpen a nyertes idén az első osz-
tály, ők fél éven keresztül birtokolhatják a „legtisztább osztály” 
címet. A „legtisztább csoport” érdemét a másodikosok nyer-
ték el. Gratulálunk nekik.

November 11-e délutánján közös játékra gyűltünk össze 
Márton-nap alkalmából. Erre a programra a szülőket is 
szeretettel hívtuk, hiszen fontos, hogy legyenek olyan 
alkalmak, amikor a gyermekek szüleikkel közösen élhetnek át 
élményeket. Tanítványaink olyan mondókákkal, dalokkal és 
érdekességekkel készültek, melyek Szent Márton püspök ne-
véhez kapcsolódnak. A lámpás felvonulást népi gyermekjáték 
szakította meg, melyet szülő és gyermek egyaránt élvezett. A 
délutánt libazsíros kenyér falatozásával zártuk le.

November 25-én hagyományainkhoz híven, ebben az évben is 
ellátogattunk a Fővárosi Nagycirkusz előadására (Dima kará-
csonya), melyen a tanulók idén is szép számmal vettek részt, és 
élményekkel térhettek haza.

28-án gitárzenével gazdagított énekléssel meggyújtottuk a kö-
zös adventi koszorúnkon az első adventi vasárnapot jelképező 
gyertyát, melyet további három héten keresztül minden hétfő 
reggelén újra megtettünk.

A Mikulás-futás helyszíne 2016-ban is a Telephely és környé-
két övező utcák voltak. Több korosztályban, többféle távon 

próbálhatták ki magukat a versenyzők. Fáradalmaikat pedig 
az iskola területén pihenhették ki, egy-egy pohár forró ital 
segítségével. Fogadja elismerésünket minden kitartó résztve-
vő, és különösen a 3.a osztály, akik a „legsportosabb osztály” 
címet érdemelték ki részvételükkel ezen a napon.

Mikulás a futóversenyen nem szaladt túl messzire, hiszen ötö-
dikén már vissza is tért, puttonyában egy meseelőadással és 
egy csoki Mikulással, melyet Sülysáp város önkormányzata 
finanszírozott a gyermekek számára. Nagyon szép, színvona-
las bábjáték-előadást láthattak az alsós tanulók ezen a délelőt-
tön, és utána a helyi asszonykör finom, frissen sült fánkjából 
is falatozhattak.  A szülői munkaközösség felajánlásaként pe-
dig egy tábla csokoládét adott át a Mikulás a gyermekeknek 
az akkor már ünnepi díszbe öltözött iskolánkban. Köszönet 
az élményért!

December 12. és 16. között tartottuk a kézműves hetünket, 
melyen a mindig várva várt adventi vásárra készültünk nagy 
izgalommal. Köszönjük azoknak a szülőknek a támogatását, 
akik saját, kézzel készült munkáikkal és süteményeikkel gaz-
dagították ezt a rendezvényt, nagy örömet szerezve ezzel a kis 
diákoknak. 

21-én a második osztályosok készültek egy kedves karácsonyi 
műsorral, majd a szünet előtti utolsó délelőtt osztályonként 
megtartott ünnepléssel, és közös játékkal folytatódott.

Ezúton szeretnénk mindenkinek egészségben, sikerekben , 
eredményekben gazdag boldog, új esztendőt kívánni!

Telephely tanítói

A Sülysápi Móra Ferenc Általános Iskola év végi programjai
/Telephely/

Február 18. Kemencés disznótor a Kapás Udvarban reggeltől estig!
A helyszínen pörzsölt disznóból frissen készült kolbász elvitelre és kemencében és 
parázson sütve is megvásárolható lesz a még sercegő tepertővel együtt. Sőt, előren-
deléseket is elfogadunk orjára, diójára, szűzére, oldalasára…! (Legfeljebb két disznót 
vágunk!)
Játék! Legalább 3 fős gyerekekből +1 kísérőből álló csapatok nevezését várjuk kol-
básztöltő versenyre! A töltenivalót és az asztalt mi adjuk, de a teknőt vagy ládát, 
fűszekeret és kolbásztöltőt hozzon mindenki magának!
Természetesen, extrém időjárás esetén a programot elnapoljuk!

Jelentkezni és malacrészeket foglalni az alábbi elérhetőségeken lehet:
30/553 99 17, 30/407 39 74, 30/680 4394, tarnavolgyi.l@gmail.com, csakcsana@gmail.com, szotyolazenekars@gmail.com
vagy személyesen a Wass Albert Művelődési Központban: Sülysáp, Szent István tér 7.

Emlékezzünk együtt a kommunista diktatúra áldozataira!

2017. február 25. 

10.00. Megemlékezés a Kossuth téri Hősi Emlékműnél

11.00 Gyertyagyújtás a mártír főjegyzők emlékműjénél a Városházánál
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A Sülysápi Szent István Általános Iskola hírei
Daléneklő verseny
2016. december 9-én, pénteken daléneklő versenyt tartottunk 
az iskolánkban. Felsős diáktársaim idén nem csak népda-
lokkal, hanem bármilyen műfajú dallal színpadra állhattak. 
Láthattunk egyéni és csoportos fellépéseket is. Tanáraink egy 
meglepetés-produkcióval kedveskedtek nekünk. Majd közös 
énekléssel és a díjazottak kihirdetésével zártuk ezt a kellemes 
estét. Köszönjük vendégeinknek, Zemen Pálnak és Antalicz 
Csabának, hogy ellátogattak hozzánk.

Kulcsár Laura 7. osztály

Ünnepeltünk

Idén hagyományteremtő célzattal egy kissé ünnepélyesebbé 
próbáltuk tenni iskolánkban az adventi időszakot. Minden 
reggel egy-egy osztály képviselője egy dobozból kis meglepe-
tést húzhatott, mely arra az adott napra valamiféle közössé-
gi élményt, vagy „tanulási kedvezményt” nyújtott minden ta-
nulónak. Kezdhették a tanórákat kedvenc daluk eléneklésével, 
néha kissé meghosszabbítottuk számukra a nagyszünetet, de 
az abszolút kedvenc az volt, ha aznap nem kaptak írásbeli házi 
feladatot. Hétfőnként iskolánk minden tanulója együtt éne-
kelt, miközben meggyújtottuk az adventi koszorúnkon a so-
ron következő gyertyát.

Idén is ellátogatott hozzánk a Mikulás, és minden gyermeket 
megajándékozott, melyért ezúton mondunk köszönetet város-
unk önkormányzatának. Verssel, dallal köszöntöttük, bölcs 
tanácsait figyelmesen meghallgattuk. Azután megjelent az 

aula közepén egy óriási fenyőfa, melyet szorgos kezek villám-
gyorsan varázsoltak karácsonyfává. Ez alatt idézték meg a bet-
lehemi csodát Brecsokné Laczkó Márta negyedik osztályosai 
december 14-én este a szüleiknek, majd az utolsó tanítási na-
pon nekünk.

Ezúton szeretnénk köszönetet mondani mindazoknak, akik ön-
zetlen felajánlásaikkal vagy odaadó munkájukkal segítettek 
még szebbé tenni az ünnepünket.

TBB

Mikulás-túra

December 3-án, szombaton immár 6. alkalommal rendez-
tük meg Mikulás-túránkat. Iskolánk diákjai szüleikkel és 
testvéreikkel együtt egy kellemes séta során találkozhattak a 
Mikulással, aki a részvételt,  a szép verseket és  dalokat bősé-
gesen megjutalmazta. A túra előtt és után meleg tea és zsíros 
kenyér várta a kirándulókat. Reméljük, hogy öreg barátunk 
jövőre is meglátogat bennünket.

Brecsokné Laczkó Márta

Tájékoztatás

Felhívom a kedves Szülők figyelmét, hogy a 2016/17. tanév első 
félévét 2017. január 20-án zárjuk, a félévi bizonyítványt január 
27-én kapják meg a tanulók. Kérem Önöket, hogy kísérjék fi-
gyelemmel gyermekeik tanulmányi előmenetelét.

TBB

Csernik Szende lábbábos székely mesemondó varázsolt min-
ket mesebeli gondolatvilágba január 27- én.

A FÁBÓL VASKARIKA elnevezésű alsó tagozatos mese téma-
napunkra sikerült meghívni a kedves és magával ragadó sze-
mélyiséggel bíró, gyönyörű székely nyelvet hitelesen beszélő, a 
valóságos múltat léleksimogató mesévé oldó Csernik Szende 
lábbábost. 

A tornatermünket kicsi színházzá alakítottuk erre a délelőtt-
re. Szende a magával hozott szép terítőkön ülve és a mesebe-
li erdőt formázó szoknyája alól kibúvó lábon viselt mesesze-
replőkkel ragyogó humorral és bölcs fordulatokkal bővelkedő 
mesét kanyarított nekünk. Aztán egy kis székelységet is ta-
nulva, együtt „kifőztük” a következő mesét. Párokat alkotva 
játszottuk és mutogattuk a szórakoztató mondókát, kerestük 
a mai tevékenységek és szavak régi megfelelőit, melyekben né-

hány tanulónk igen tájékozottnak és leleményesnek bizonyult. 
Magával ragadó, mesebeli történetté varázsolta a nagyszülei-
vel való szeretetteljes kapcsolatát, mellyel a gyerekkorát idézte 
s egyben a nagyik szeretetét vonta előtérbe oly módon, hogy 
a kicsik NÉMA CSÖND reakciója bizonyította, elérte a célját. 
Képes volt a lelkünkhöz szólni. 

Szerencsénk volt a megcélzott időponttal, ugyanis szerte 
Magyarországon és azon kívül, pl. a hónap végén Ausztráliában 
lép fel székely és magyar fesztiválokon, rendezvényeken. A 
híre hozzánk egy ünnepi, augusztus 20-ai előadás személyes 
élményeként jutott el. 

Ezt kár lett volna kihagyni! Mindannyiunk nevében mondha-
tom, szép és maradandó élmény volt.

A Sülysápi Szent István Általános Iskola 
alsó tagozatos munkaközössége

Szende, a lábbábos!

Köszönetnyilvánítás
Szeretnénk köszönetet mondani mindazoknak, akik a 2016. március 16-i lakástüzünknél segítséget nyújtottak. Elsősorban a 
sülysápi önkéntes tűzoltóknak és a nagykátai tűzoltóknak, akik önfeláldozó munkát végeztek. Továbbá a TÁVÜSZ Kft. dolgo-
zóinak, az önkormányzatnak és az igazi barátoknak, akik szabadidejüket feláldozva a kétkezi munkájukat adták az újjáépítés-
hez.

Hálás köszönettel: Sz. Vilmosné és családja
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VALAMI ÖSSZEKÖT MINKET!
Több évtizede jól működik a Sülysápi Csicsergő Óvoda Szülői Szervezete. Jelzéseket adnak az óvoda vezetésének, jótékonysági bálokat 
szerveznek. Céljuk városunk óvodásainak mindennapi életét szebbé varázsolni. Szerencsés intézmény vagyunk. Képviselőtestületünknek 
is szívügye, hogy szép, egészséges környezetben nevelődjenek gyermekeink. (Az utóbbi időben bővítések, mosdófelújítások, ablakcserék 
történtek). Apukák, anyukák, nagyszülők önálló felajánlásokkal: gyümölccsel, nyomdaipari munkákkal, kapcsolataikkal támogatják az 
óvodát. Legutóbb kedvezményes cirkuszjegyekkel és ingyenes utazás biztosításával jutott el két tagóvodánk a Fővárosi Nagycirkuszba. 

Nemcsak a szülők segítenek. Az óvodapedagógus Mesés Óvó nénik csapata mesedarabokkal járja a Tápió mentét, azért, hogy 
alapítványunk gazdagodjon.

Valaki, valami összeköti ezeket az embereket. Úgy gondoljuk, hogy az adni akarás, a jövőbe vetett hit, a gyermekek szeretete készteti Őket 
arra, hogy adakozzanak. A segítségek arról tanúskodnak, hogy Sülysápon fontos, kiemelt ügy az óvodaügy. A szülők bíznak bennünk, 
tudják, hogy közvetlenül a gyerekekre fordítjuk felajánlásaikat.

Óvodánk alapítványa közel 5 éve működik. Az adóink 1 %-a nem jelent plusz kiadást, ám számunkra ezek az összegek nagyon fontosak. 
A gyerekek nevében köszönjük és várjuk a további segítségeket!

Kérjük, adóik 1%-ával támogassák alapítványunkat!

SÜLYSÁPI CSICSERGŐK KÖZHASZNÚ ALAPÍTVÁNY

18026061-1-13
Minden csipetnek örülnek a Csicsergők!

Bálint Sándorné óvodavezető

Szabóné Selmeci Marianna óvodavezető helyettes

§        Jogi Kisokos
2017. január 1-jétől ismét több lényeges jogszabályváltozás 
lépett hatályba.

2016. december 31-ig lehetett volna a zártkerti ingatlanokat 
ingyenesen kivonatni a művelés alól. Szerencsés módon ezen 
határidőt újabb egy évvel meghosszabbították, így 2017. dec-
ember 31-ig továbbra is ingyenesen lehet kérni ezen ingatla-
nok vonatkozásában a zártkerti művelés alól kivett területté 
történő átminősítést.

Korábban szó volt arról, hogy a régi típusú 20.000 Ft-os bank-
jegyekkel csak 2016. december 31-ig lehet majd fizetni, ezen 
időpont után bankfiókban kellett volna őket kicserélni az új 
típusú bankjegyre. Most ezt a határidőt is módosították, így 
2017. december 31-ig érvényes fizetőeszköznek tekintendő a 
régi típusú 20.000 Ft-os bankjegy is.

Ingatlan értékesítése esetén személyi jövedelemadó fizetési 
kötelezettsége keletkezett azon eladónak aki a lakóingatlant 
az eladást megelőző 5 éven belül  szerezte, illetve egyéb típusú 
ingatlan esetében 15 éven belül volt a szerzés időpontja. Aki 
5 év után adta el a lakását, házát illetve 15 év után adta el a 
nyaralóját, telkét, annak nem volt adófizetési kötelezettsége, 
hiszen a törvényben meghatározott mentességi idő leteltét kö-
vetően értékesítette az ingatlant.

Jó hír, hogy immár minden ingatlan eladása esetében 5 évben 
határozták meg ezen mentességi időt, így a szerzést követő 5 
év eltelte után történő eladás esetében a vételár teljes összege 
adómentes jövedelemnek minősül.

Idén is szeretném felhívni a nyugdíjasok figyelmét azon lehe-
tőségre, hogy évente egy alkalommal jogosultak egyszeri se-

gély iránti kérelmet előterjeszteni az illetékes nyugdíjfolyósító 
igazgatósághoz. Egyszeri segély engedélyezhető a nyugellátás-
ban részesülő személy részére, ha olyan élethelyzetbe kerül, 
amely létfenntartását veszélyezteti, és a havi jövedelme nem 
haladja meg a 75 ezer forintot, ha a közeli hozzátartozójával 
közös háztartásban él, illetve a 85 ezer forintot, ha egyedül él. 

Kivételes nyugellátás-emelés engedélyezhető annak a nyug-
ellátásban részesülő, az öregségi nyugdíjkorhatárt elérő sze-
mélynek; a megváltozott munkaképességű özvegynek; a 
fogyatékkal élő, illetve tartósan beteg vagy legalább két árva-
ellátásra jogosult gyermek eltartásáról gondoskodó özvegy-
nek; továbbá az árvának, akinél a nyugellátás és rendszeres 
pénzellátás együttes havi összege nem haladja meg a 75.000 
forintot. 

A kérelem pozitív elbírásálásohoz feltétel, hogy a kérelmező  
esetében a nyugellátás megállapításától, továbbá a korábbi ki-
vételes nyugellátás-emeléstől számított 3 év elteljen.

Mindkét esetben csak egy egyszerű kérelem nyomtatványt 
kell kitölteni és beküldeni az illetékes regionális nyugdíjbizto-
sítási igazgatósághoz. A nyomtatvány a www.onyf.hu interne-
tes oldalról szerezhető be.

Amennyiben az adott témáról még többet szeretnének meg-
tudni a 428-315, vagy a 06-20-40-44-975 telefonszámon tud-
nak érdeklődni. A fenti rövid tájékoztatás a teljesség igénye 
nélkül, figyelemfelhívó célzattal készült, mely nem minősül 
jogi tanácsadásnak.

Dr. Acsai Anetta Rita ügyvéd
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GURIGÁS ÉS HASÍTOTT, 
KALODÁS FA ELADÓ!

- Fafajták: akác, tölgy, bükk,  
  gyertyán (gurigás és hasított)
- kalodás száraz keményfa,
- fűrészpor fűstöléshez,
- faháncs gyújtós zsákban.

Egész évben Sülysápon!
Dobos Sándor, a gazdasági terü-
leten a 31-es főút mellett.

Telefon: 

0630/263-65-29, 
0620/263-27-91
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FOLYAMATOS KEDVEZMÉNYEK! 
KERESSEN BIZALOMMAL!

MUNKALEHETŐSÉG!

Árnyékolástechnikával foglalkozó 
összeszerelő üzem bővülő sülysápi 
telephelyére 2017. januári –februári 
felvétellel munkatársakat keres a 
következő munkakörökbe:

-férfi szerelő
-targoncás, raktáros

Feladatok: 
• árnyékolók összeállítása, 

összeszerelése
• Csomagolási feladatok

Elvárások:
• Legalább 8 általános iskolai vég-

zettség
• Fizikai munkabírás
• Megbízható, pontos munkavég-

zés

Előny:
• Targoncás jogosítvány

Amit kínálunk: 
• Stabil vállalati háttér
• Teljes munkaidő
• Határozatlan idejű munkaszer-

ződés

Önéletrajzát a következő e-mail cím-
re várjuk : info@stobag-alunorm.hu

Háztartási gépek javítása 30 éves tapasztalattal!

Márkafüggetlen hűtők, klímák,
villanybojlerek, villanytűzhelyek, mosógépek

szakszerű javítása.


Bíró Árpád háztartási gépszerelő

TTelefon: 06/30/442-7452
06/70/618-7354
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Kárpitos
Kárpitozott bútorok készítését és javí-

tását vállaljuk, rövid határidővel!
Közel 600 féle szövetből választhatnak! 

Ingyenes szállítás és felmérés!

Munkhart István, 
06-29-435-237, 06-30-211-7394

AKKUMULÁTOR SZAKÜZLET
Továbbra is nyitva!

2241 Sülysáp (Szőlősnyaraló) 
Bercsényi u. 2.

Nyitva:
H: 17:30 - 20:00

K-P: 16:30 - 20:00
Szo: 8:00 - 13:00

Telefon: 06-30-949-3845, 06-29-435-817

IMPRESSZUM - Sülysápi Hírforrás 
A szerkesztőség a leközölt cikkek tartalmáért felelősséget nem vállal.

Kiadó: Sülysáp Város Önkormányzata. ISSN 2063-9740 

Sportrovat: Seprős Viktor (seprosviktor@gmail.com) | Kulturális rovat: Tarnavölgyi László (tarnavolgyi.l@gmail.com) | További szerkesz-
tő: Zemen Pálné | Tördelőszerkesztő: Minkó Renáta | Olvasószerkesztő: Pallaginé Cseri Sára | 

Cikkek, írások, hirdetések leadása elektronikus úton a hirforras@sulysap.hu e-mail címen. Tel.: +36-30/989-2501 | hirforras@sulysap.hu 
Nyomdai munkák: Tápió Nyomda Kft., Tel.: +36-20/982-1180

KÖRÖMVIRÁG
PEDIKŰR

2241 Sülysáp Vasút u. 38.

  - Esztétikai pedikűr
  - Tyúkszemkezelés
  - Körömpótlás (hiányos, beteg köröm esetén)
  - Körömszabályozás (benőtt köröm esteén SPANGE   
     pántos módszerrel)
  - Frissítő talp és lábmasszázs
  - Test gyantázás
  - Hagyományos manikűr
  - Francia manikűr
  - Köröpolírozás
  - Gél lakk

A sülysápi vasútállomással szemben. Bejárat a Fodrászat felől. 
Minden kedves érdeklődőt szeretettel várok!

Teljeskörű cipőfertőtlenítés (UVC módszer alkalmazásával)
 

Tel.: 06-20-221-9366 Konténeres szállítás
3,5 tonnás autóval  

fuvarozást vállalunk!

20-621-8848

31-ES ÉTKEZDE
Sülysáp, Pesti út 65.

Kedves Vendégeink!
A menü 690.-Ft           B menü 790.-Ft

Sülysápon ingyenes házhoz szállítással.

Emeleti különtermünkben vállalunk cégek és magánszemé-
lyek részére rendezvényeket, fogadást, születésnapi bulit.

Hidegtálak készítését vállaljuk kiszállítással is.

Hűtőkonténer bérbeadás!
Nyitva tartás: H-P 06-18-ig

Tel: 06-20-913-1819, 06-29-745-593

PAPP JÁNOS ASZTALOS
Minőségi fa nyílászárók a gyártótól!         

- bejárati ajtók 
- ablakok

- beltéri ajtók
Bontás nélküli 
beépítéssel is!

www.pappnyilaszaro.hu
2243 Kóka, Nagykátai út 64.

Tel.:06-29-428-365 , 06-20-250-0076



Hirdetés feladása: 06-30-989-2501, hirforras@sulysap.hu, 
A következő lapzárta időpontja: 2017. február 24.   Megjelenés: március 8-9.

NŐNAPI KÜLÖNLEGESSÉG!!!
Lufi minden mennyiségben a Lufi szigetnél!

Lufi minden alkalomra és ehhez tartozó
kiegészítők széles választéka.

Babaszületésre, névnapra, születésnapra, eljegyzésre,
valentin napra, leány-legénybúcsúra, esküvőre,

házzasági évfordulóra, ballagásra,
anyák napjára, nyugdíjba vonulásra, 

de akár mikulásra, karácsonyra, szilveszterre,
céges bulira, kerti partira is!

Fólia lufik, sétáló lufik, zenélős lufik, lufi a lufiban,
héliummal töltve!

Extra szolgáltatás: Ajándék lufiba csomagolás!
Lufira nyomtatás (szitálás)
Lufiból designok készítése!

Rendezvényekre egyedi ajánlat!

Üzlet: Sülysáp (Szőlőstelep) Vörösmarty u. 1/a
Nyitva: K-P 9-18-ig

Szombat: 8-13 óráig


